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PROTOKÓŁ  Nr IX/2015 

IX sesji Rady Gminy Ryjewo z dnia 2 września 2015 roku. 

 

Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Ryjewie. 

Sesję rozpoczęto o godzinie 15 
00

 – zakończono o godzinie 16 
00

.
    

 

IX sesję Rady Gminy otworzył i przewodniczył jej Pan Kazimierz Zima Przewodniczący 

Rady Gminy. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 

Lista obecności  zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 

 

Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził prawomocność obrad IX sesji.  

Na stan  15 radnych w sesji uczestniczy 14 radnych. Nieobecna radna Bernadeta 

Łukaszewska.   

 

W sesji ponadto uczestniczyli: 

1. Pan Sławomir Słupczyński          - Wójt Gminy 

2. Pani Dorota Cipkowska               - Z-ca Wójta Gminy      

3. Pani  Małgorzata Zdunek            - Skarbnik Gminy 

4. Pani Małgorzata Kubic                - Sekretarz Gminy 

5. Pani Dorota Czerkies                   - Kierownik Referatu Organizacyjnego 

6. Pan Adam Mączyński                  - Kierownik GOPS w Ryjewie 

7. Pan Roman Zbróg                        - Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Ryjewie 

8. Pani Małgorzata Sejka                 - Dyrektor Szkoły Podstawowej w Straszewie 

9. Pani Krystyna Łapacz                  - Radna Rady Powiatu Kwidzyńskiego 

10. Pan Andrzej Zwolak                    - Radny Rady Powiatu Kwidzyńskiego 

11. Pan Tomasz Świerczek                - Radny Rady Powiatu Kwidzyńskiego 

 

Ad.2  Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował Radnych, iż wraz z zaproszeniami otrzymali 

porządek obrad. W związku z powyższym Przewodniczący Rady wystąpił do Radnych                     

z pytaniem czy mają uwagi do przedstawionego porządku obrad. Radni nie wnieśli uwag, 

wobec czego przystąpiono do głosowania. W głosowaniu jednogłośnie  (za-14, przeciw- 0, 

wstrzymał się -0) przyjęto porządek obrad w brzmieniu: 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności sesji.  

2. Ustalenie i przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej VIII sesji Rady Gminy Ryjewo.  

4. Przedstawienie informacji z przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2015 

roku.  

5. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia na obszarze Gminy Ryjewo odrębnego 

obwodu glosowania dla przeprowadzenia wyborów do Sejmu Rzeczypospolitej 

Polskiej i do Senatu Rzeczypospolitej Polskiej, zarządzonych na dzień 25 października 

2015 r.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Zespołu mającego przedstawić Radzie opinię                   

o zgłoszonych kandydatach na ławnika do Sądu Rejonowego w Kwidzynie.  
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7. Podjęcie uchwały w sprawie  dokonania zmiany treści załącznika do Uchwały                           

Nr XXXVI/250/09 Rady Gminy Ryjewo z dnia 28 października 2009 r. w sprawie 

ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki 

przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, 

za warunki pracy oraz wysokość i warunki wypłacania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe   i godziny doraźnych zastępstw.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/17/14 Rady Gminy Ryjewo z 

dnia  29 grudnia 2014 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2015.  

9. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami.  

10. Interpelacje i zapytania radnych.  

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

12. Wolne wnioski i informacje.  

13. Zakończenie obrad.  

  

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej VIII  sesji Rady Gminy Ryjewo. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Zima poinformował, że protokół z VIII sesji z 

dnia 1 lipca 2015 r. wyłożony był  do wglądu w Urzędzie Gminy w Ryjewie oraz 

opublikowany w Biuletynie Informacji Publicznej. Przewodniczący Rady zapytał czy są 

uwagi do protokołu. Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania.  Rada Gminy Ryjewo 

przyjęła jednogłośnie protokół  z  VIII  sesji Rady Gminy z dnia 1 lipca 2015 roku. 

 

Ad.4. Przedstawienie informacji z przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 

2015 roku.  

 

Pan Sławomir Słupczyński: W  I półroczu 2015 roku  wykonanie budżetu przebiegało w 

następujący sposób: Dochody Gminy  zaplanowane w kwocie   19.231.785,00 zł wykonano w 

wysokości   10.816.979,49 zł,  co stanowi 56,2 %.  Dochody uzyskano z tytułu: 

 Dochodów własnych ( z podatków i majątku gminy)    2.286.758,47zł 

 Udziałów w podatkach stan. dochody Budżetu Państwa     923.945,65zł 

 Dotacji celowych   2.258.318,00zł 

Subwencji ogólnych   5.008.630,00zł 

 Środków na dofinansowanie zadań własnych gminy   339.327,37zł   

 

Głównym źródłem dochodów gminy w I półroczu 2015 roku były subwencje ogólne 

stanowiące 46,3% udziału w uzyskanych dochodach gminy, kolejnym dochody własne gminy 

21,1 % oraz dotacje celowe, których udział w dochodach gminy wynosił 20,9 %. Plan 

dochodów własnych  wykonano w wysokości 51,2 %, uzyskując środki na kwotę 

2.286.758,47 zł, stanowiące 21,1% udziału w dochodach gminy. Najwyższe dochody w 

ramach dochodów własnych uzyskano z następujących źródeł: 

z  podatku od nieruchomości na kwotę 710.708,54 zł, co stanowi 6,6% udziału w dochodach 

gminy,  

 z podatku rolnego na kwotę 396.821,52zł, stanowiącą 3,7% udziału w dochodach gminy, 

 z opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi w wysokości 296.142,92 zł 

 stanowiących 2,7 % udziału w dochodach gminy, 
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 z dochodów z tytułu dostarczania wody w wysokości 253.253,39 zł, co stanowi 2,3% 

udziału w dochodach gminy, 

 z dochodów z tytułu usług kanalizacyjnych w wysokości 237.810,12 zł, co stanowi  2,2% 

udziału w dochodach gminy.   

Najniższe wykonanie planu tj. poniżej 40%  uzyskano z karty podatkowej i podatku od 

spadków i darowizn. Stan zaległości w podatkach lokalnych  na 30.06.2015 roku  przedstawia 

się następująco: 

 w podatku od nieruchomości  245.957,26zł , 

 w podatku  rolnym  53.847,39zł ,  

 w podatku leśnym        137,50zł , 

 w podatku od środków transportowych  4.705,05zł. 

Wydatki Gmin zaplanowane w kwocie 20.113.211,00 zł wykonano w wysokości   

10.563.658,19 zł,  tj. w  52,5%.  Na  wydatki bieżące wydatkowano kwotę  9.507.006,59 zł  tj. 

53,0 %  planu, a na wydatki majątkowe 1.056.651,60 zł tj. 48,5% planu. W ramach wydatków 

bieżących środki przeznaczono na finansowanie działalności 5 jednostek budżetowych gminy 

w tym:                                                                      

 Szkoły Podstawowej w Ryjewie na kwotę 1.887.765,04 zł, 

 Szkoły Podstawowej w Straszewie  na kwotę  586.586,23 zł, 

 Gimnazjum w Ryjewie na kwotę   739.474,01 zł, 

 Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ryjewie na kwotę  2.321.932,84 zł. 

 Urzędu Gminy w Ryjewie na kwotę  1.131.916,65 zł. 

Przekazano dotacje: 

 celowe dla jednostek samorządu terytorialnego w wysokości 30.202,77 zł,  

 celowe na realizację zadań gminy zleconych jednostkom spoza sektora finansów 

publicznych w wysokości  113.856,86 zł, 

 podmiotowe dla samorządowych instytucji kultury na kwotę  295.494,00 zł,  

 podmiotową dla niepublicznego przedszkola „ Maluszek „ w Ryjewie  na kwotę  

318.047,18 zł. 

Razem dotacje udzielone z budżetu gminy  wynoszą 757.600,81 zł,  co stanowi 8 % 

wydatków bieżących gminy. Ponadto ponoszono wszystkie inne wydatki  określone w 

ustawie o samorządzie gminnym, jako wydatki własne gminy. Przychody Gminy 

zaplanowano w wysokości 1.840.618,00zł wykonano w wysokości 1.712.164,32 zł. w tym z 

tytułu: 

 pożyczki na wyprzedzające finansowanie projektów realizowanych z udziałem środków 

Unijnych 433.625,00 

 wolnych środków powstałych na koniec 2014 roku 1.278.539,32  

 

Rozchody Gminy zaplanowano w wysokości  959.192,00 zł, wykonano w  64,2 % tj. w 

kwocie 615.566,60 zł. Rozchody dotyczą spłat zaciągniętych  pożyczek i kredytów  zgodnie z 

umowami zawartymi z bankami w tym: z tytułu pożyczki na wyprzedzające finansowanie 

projektów realizowanych z udziałem środków Unijnych  274.880,60.  Wynik Finansowy 

Gminy  na 30.06.2015 roku występuje nadwyżka budżetowa  Gminy w wysokości  

253.321,30zł. Zadłużenie gminy z tytułu zaciągniętych pożyczek i kredytów wynosi  

6.513.053,00zł. w tym pożyczka na wyprzedzające finansowanie projektów realizowanych z 

udziałem środków Unijnych w wysokości 433.625,00zł. Wszystkie zobowiązania gminy 
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dotyczące zaciągniętych kredytów spłacane są zgodnie z zawartymi umowami. Gmina 

posiada należności wymagalne na kwotę  1.642.648,16 zł.  Należności te powstały z  tytułu: 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków w wysokości  98.907,62 zł , 

wypłaty  zaliczek alimentacyjnych   235.274,26 zł  

wypłat z funduszu alimentacyjnego  791.418,34 

zaległości w podatkach i opłatach oraz pozostałych dochodach gminy na kwotę   517.047,94 

zł. 

Gmina nie posiada zobowiązań wymagalnych na dzień 30.06.2015r. 

 

Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 

Ad.5. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia na obszarze Gminy Ryjewo odrębnego 

obwodu glosowania dla przeprowadzenia wyborów do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej i 

do Senatu Rzeczypospolitej Polskiej, zarządzonych na dzień 25 października 2015 r.  

 

Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Kubic  – Sekretarz Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 14 , przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr IX/51/15 w sprawie utworzenia na 

obszarze Gminy Ryjewo odrębnego obwodu glosowania dla przeprowadzenia wyborów do 

Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej i do Senatu Rzeczypospolitej Polskiej, zarządzonych na 

dzień 25 października 2015 r.  Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad.6. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Zespołu mającego przedstawić Radzie 

opinię o zgłoszonych kandydatach na ławnika do Sądu Rejonowego w Kwidzynie.  

Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Kubic  – Sekretarz Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 14 , przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr IX/52/15 w sprawie powołania 

Zespołu mającego przedstawić Radzie opinię o zgłoszonych kandydatach na ławnika do Sądu 

Rejonowego w Kwidzynie.   Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie  dokonania zmiany treści załącznika do Uchwały                           

Nr XXXVI/250/09 Rady Gminy Ryjewo z dnia 28 października 2009 r. w sprawie 

ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania 

nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy 

oraz wysokość i warunki wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe                       

i godziny doraźnych zastępstw.  
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Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński  – Wójt Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 14 , przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr IX/53/15 w sprawie dokonania 

zmiany treści załącznika do Uchwały Nr XXXVI/250/09 Rady Gminy Ryjewo z dnia 28 

października 2009 r. w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz 

szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, 

motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz wysokość i warunki wypłacania 

wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw.  Uchwała 

stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/17/14 Rady Gminy Ryjewo               

z dnia 29 grudnia 2014 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2015. 

 

Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Zdunek  – Skarbnik Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 14 , przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr IX/54/15 w sprawie zmiany 

Uchwały Nr III/17/14 Rady Gminy Ryjewo z dnia 29 grudnia 2014 roku w sprawie 

uchwalenia budżetu gminy na rok 2015. Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad.9. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami.  

 

 3 lipca uczestniczyłem w uroczystych obchodach 70 – lecia Nadleśnictwa Kwidzyn; 

 2 lipca odbyło się  spotkanie z przedstawicielem Zarządu Dróg Wojewódzkich oddział                 

w Sztumie celem wskazania miejsc spornych posadowienia znaków przystankowych                

i wskazania ich nowych lokalizacji; 

 3 lipca odbyło się spotkanie z przedstawicielami Pomorskiego Ośrodka Doradztwa 

Rolniczego w Gdańsku, którego  celem było omówienie ewentualnej współpracy w ramach 

projektu. Z uwagi na przeszacowanie projektu odmówiliśmy współpracy; 

 Tego samego dnia odbyło się  spotkanie z wykonawcą operatu wodno prawnego mostku na 

rzece Strudze Postolińskiej, obecnie uzyskaliśmy decyzję pozwolenie wodno prawne na 

remont mostu; 

 4 lipca obchodziliśmy  60 –lecia powstania Koła Gospodyń Wiejskich w Trzcianie; 

 10 lipca w Szkole Podstawowej w Straszewie odbył się egzaminie na stopień nauczyciela 

kontraktowego; 

 11 lipca obchodziliśmy  95 –tą Rocznicę Plebiscytu w Janowie; 

 14 lipca odbyło się spotkanie z Powiatowym  Konserwatorem Zabytków w Kwidzynie. 

Tego dnia odbyło się również spotkanie PLGD; 
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 15 lipca  odbyło się spotkanie doradcze  ze specjalistą zajmującym się studniami i sieciami 

wodno – kanalizacyjnym. Omówiliśmy sposoby zabezpieczenia ujęcia w Ryjewie  oraz 

unikania awarii związanych ze sterowaniem; 

 17 lipca trwała akcja usuwania dużej  awarii na przepompowni ścieków koło Pana  Jaremy. 

Tego dnia w Gdańsku odbyło się szkolenie na temat transportu publicznego; 

 27 lipca w Gminie Kwidzyn uczestniczyłem w spotkaniu dotyczącym powiatowego planu 

transportowego; 

 29 lipca w Starostwie Powiatowym odbyło się spotkanie Zespołu Problemowego ds. rzeki 

Liwy z przedstawicielami RZGW i Zarządu Melioracji. Tego samego dnia w miejscowości 

Trzciano odbył się doroczny uroczysty obiad dla pielgrzymów udających się na Jasna 

Górę;  

 30 lipca w Sadlinkach odbyło się spotkanie z firmą, która może zrealizować Gminny Plan 

Transportowy. Tego dnia odbyło się również podsumowanie i zakończenie kolejnego 

projektu realizowanego w okresie wakacji przez GBP w Ryjewie pn. "Diabeł i szczegóły - 

tropem i śladem bibliowakacji". Zajęcia w bibliotece odbywały się w miesiącu lipcu dwa 

razy w tygodniu w ciągu kilkugodzinnych spotkań dzieciaki miały zaplanowane konkretne 

działania m.in. zajęcia warsztatowe z udziałem policji, zajęcia plastyczne oraz odwiedziny 

kwidzyńskiej jednostki Policji. Projekt dofinansowany był z Programu "Działaj Lokalnie 

IX" Polsko-Amerykańskiej Fundacji Wolności; 

 31 lipca  odbyło się  szkolenie na temat transportu publicznego w UG Ryjewo. Tego 

samego dnia w godzinach nocnych uczestniczyliśmy w Pierwszej Leśnej Włóczędze Nocą 

– zaproszenie otrzymaliśmy z leśnictwa Wilki; 

 3 sierpnia uczestniczyłem w spotkaniu z biurem projektowym w sprawie zatwierdzenia 

koncepcji rozbudowy i modernizacji oczyszczalni ścieków w Mątowskich Pastwiskach; 

 4 sierpnia uczestniczyłem w spotkaniu organizowanym w ramach projektu E – mocni 

polegającym na dostarczeniu Internetu do miejsc i osób internetowo  wykluczonych i 

przeprowadzeniu edukacji informatycznej; 

 5 sierpnia w GOK odbyło się spotkanie konsultacyjne w sprawie Lokalnej Strategii 

Rozwoju. Tego dnia spotkałem się z p.o. Dyrektora ZDW w Sztumie panem Leszkiem 

Tyndą; 

 6 sierpnia spotkałem się z projektantem drogi gminnej w Mątowskich Pastwiskach; 

 10 sierpnia wraz z Zarządem PUS w Kwidzynie omawialiśmy sprawy wywozu 

nieczystości z Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych; 

 11 sierpnia w Benowie przeprowadzona została interwencja na drodze gminnej a dotyczyła 

urządzenia drogi według obowiązujących granic. Tego dnia spotkałem się również z 

Prezesem KPPT Panem Jarosławem Rosiakiem, a tematem spotkania była możliwość 

współpracy nad wspólnym projektem dotyczącym bezrobotnych z terenu Gminy Ryjewo; 

 12 sierpnia w Gminie Kwidzyn odbyło się spotkanie wójtów i burmistrzów z Zarządem 

PLGD. Tego dnia spotkałem się również z Prezesem TUR-STACH w sprawie dowozu 

uczniów do szkół; 

 13 sierpnia w Kościerzynie odbyło się spotkanie w sprawie ochrony informacji publicznej 

zorganizowanej przez Związek Gmin Pomorskich; 

http://szczecin.naszemiasto.pl/artykul/dwarazyw-czyli-moda-widziana-dzieciecymi-oczami-zdjecia,3442782,artgal,t,id,tm.html
http://szczecin.naszemiasto.pl/artykul/dwarazyw-czyli-moda-widziana-dzieciecymi-oczami-zdjecia,3442782,artgal,t,id,tm.html
http://myslowice.naszemiasto.pl/tag/zajecia-plastyczne.html
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 14 sierpnia odbyłem spotkanie z firma, która będzie dowoziła dzieci do Specjalnego 

Ośrodka Szkolno – Wychowawczego w Barcicach; 

 18 sierpnia wraz z przedstawicielem wykonawcy remontu dróg dokonaliśmy objazdu 

objazd dróg gminnych celem wskazania miejsc do remontu do zrobienia; 

 20 sierpnia odbył się odbiór wyremontowanego dachu na budynku Szkoły Podstawowej w 

Straszewie; 

 23 sierpnia uczestniczyłem w dożynkach parafialnych w Straszewie. Chciałbym 

pogratulować organizatorom przygotowania tak udanej imprezy; 

 24 sierpnia spotkałem się z Prezesem firmy Ecol –Union w sprawie budowy 

przepompowni przy osiedlu Lesny6m w Ryjewie; 

 25 sierpnia uczestniczyłem w spotkaniu z Z-cą Dyrektora ZDW Tomaszem Millerem.  W 

tym dniu odwiedziłem jednego z dwóch najstarszych mężczyzn w naszej Gminie pana 

Ludwika Kopacza, który ukończył 95 lat; 

 26 sierpnia odbyłem spotkanie w sprawie remontu mostku na Strudze Postolińskiej w 

Rudnikach. Odbyło się również spotkanie z wykonawcą operatów  wodno – prawnych na 

oczyszczalnię i Bioclere – celem doprecyzowania zapisów i kompletowania dokumentów, 

wizja lokalna odpływów i instalacji. Tego dnia odbyło się Polsko – Niemieckie 

seminarium na temat energetyki; 

 27 sierpnia  odbyło się spotkanie z firmami dowożącymi dzieci do szkół; 

 28 sierpnia odbyło się spotkanie na spornej drodze w Wiszarach; 

Tego samego dnia odbyło się spotkanie z Wojewódzkim Inspektorem Nadzoru 

Budowlanego w Gdańsku; 

 30 sierpnia w Rudnikach i Jarzębinie odbyły się tegoroczne Dożynki Gminne. 

Organizatorzy podobnie jak w Straszewie przygotowali świetną imprezę, na której bawiło 

się wielu naszych mieszkańców. Chciałbym podziękować wszystkim, którzy przyczynili 

się do tej wspaniałej organizacji; 

 31 sierpnia odbyło się wspólne posiedzenie stałych komisji Rady Gminy Ryjewo, na 

którym omawiane były zarówno uchwały podjęte na dzisiejszej sesji jak i wykonanie 

budżetu za I półrocze; Tego samego dnia odbyło się spotkanie z wykonawcą Planu 

Gospodarki Niskoemisyjnej, doprecyzowanie planowanych działań na lata 2016 – 2020. 

 1 września po raz kolejny uczestniczyłem w spotkaniu dotyczącym Powiatowego Planu 

Transportowego  tym razem w Sadlinkach. Tego samego dnia uczestniczyłem w spotkaniu 

z projektantem w sprawie adaptacji pomieszczeń po bibliotece na mieszkania socjalne.  

 

Pan Sławomir Słupczyński: W ostatnim czasie słyszymy wiele informacji na temat suszy. 

Niestety nie mamy dla rolników dobrych wiadomości. Do naszego Urzędu, do dnia 2 

września wpłynęły  33 wnioski  o szacowanie szkód w gospodarstwach rolnych powstałych w 

wyniku suszy. Zgodnie z wytycznymi w sprawie szacowania strat powstałych w 

gospodarstwach rolnych  straty w produkcji muszą przekroczyć 30 % średniej produkcji w 

okresie trzech ostatnich lat. Wniosek o powołanie komisji został wysłany 27 sierpnia. Na 

podstawie systemu monitoringu suszy rolniczej prowadzonej  przez Instytut Uprawy 

Nawożenia i Gleboznawstwa – Państwowy Instytut Badawczy w Puławach, system ma za 

zadanie wskazać obszary, na których potencjalnie wystąpiły straty spowodowane warunkami 

suszy dla upraw uwzględnionych w ustawie o dopłatach do ubezpieczeń upraw rolnych i 
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zwierząt gospodarskich w Polsce.  Według wydruku z tego systemu zagrożenie suszą na 

poziomie gminy na dzień dzisiejszy występuje w następujących uprawach: 

 Ziemniaki  - 44,4 % upraw  

 Kukurydza na kiszonkę – 5,8 % upraw i tylko kukurydzy uprawianej w II kategorii gleby ( 

IV klasa gleby) Kukurydza uprawiana na V i VI klasie gleby nie bierze się pod uwagę z 

powodu, że uprawa kukurydzy na tej kategorii gleby nie jest wskazana. 

Ponadto   zagrożone suszą są uprawy krzewów owocowych i roślin strączkowych ( łubin, 

wyka) uprawianych w I i II kategorii gleby ( klasy V i VI) – uprawy te uprawiane w gminie są 

na bardzo małym areale. W związku z powyższym susza w gminie wystąpiła na niewielkim 

areale i nie klasyfikuje się, jako gmina czy poszczególne wsie do uznania za dotknięte klęską 

suszy. Powstałe straty w poszczególnych gospodarstwach nie przekraczają 30 % średniej 

produkcji gospodarstw. Po przeprowadzeniu rozmowy telefonicznej z Wydziałem 

Zarządzania Kryzysowego stwierdzono brak podstaw do powołania komisji przez Wojewodę 

i wniosek należało wycofać. 

 

Ad.10. Interpelacje i zapytania radnych./Ad.11.Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 

radnych.  

 

Radna Barbara Wolak: Kiedy można spodziewać się dokończenia odwodnienia drogi 

wojewódzkiej nr 607, które miało zostać wykonane przy remoncie tej drogi? 

 

Pan Sławomir Słupczyński:  W okresie letnim trzy razy spotkaliśmy się z Zarządem Dróg 

Wojewódzkich i za każdym razem przekonywało nas, że zostanie to  wykonane do końca 

lipca. Pan Tynda na ostatnim spotkaniu stwierdził, że szuka odpowiedniego materiału do 

wykonania tych prac. Na kolejnym spotkaniu, Pan Miller  był zbulwersowany faktem, że nie 

jest to jeszcze wykonane, więc nie wiem, czy to jest przerzucanie odpowiedzialności z 

jednego na drugiego, ale otrzymałem obietnicę od Pana Millera, że jak tylko w przyszłym  

tygodniu wróci z urlopu Pan Leszek Tynda to się tą sprawą zajmą. Umówiliśmy się tak, że 

jeżeli odwodnienie to zostanie wykonane do  połowy miesiąca to my nie będziemy wszczynać 

jakiś wielkich awantur, a jeżeli nie to napiszemy pismo do Marszałka, bo dalej tak nie 

możemy tego  tolerować. 

 

Radna Barbara Wolak: Wczoraj odwiedził mnie jeden z mieszkańców ul. Łąki z 

podziękowaniem, nie tylko dla mnie, ale i dla wszystkich radnych za trzy lampy, które przy 

tej ulicy powstały, ale prosił jeszcze o rozważenie możliwości dostawienia jeszcze dwóch 

dodatkowych lamp. Jednej w okolicach Państwa Bator oraz przy skrzyżowaniu z ul. 

Kolejową, bo oświetlenie, które zostało wykonane zakończyło się na posesji Pani 

Petrykowskiej a jeszcze jest tam ponad 100 metrów do tego skrzyżowania. W tym miejscu 

kiedyś nie było problemy, bo były tylko łąki, teraz rośnie wierzba i jest bardzo ciemno, 

mieszkańcy boją się tamtędy chodzić. Zwrócono mi również uwagę na tą wierzbę, że rośnie 

zbyt blisko drogi niż przepis na to pozwala i faktycznie pofatygowałam się z miarką i 

miejscami wierzba ta rośnie w niektórych miejscach w odległości 1,70 m od drogi, także 

prosiłabym Wójta, żeby zwrócił się do właściciela działki o ewentualne wycięcie tych 

krzaków, które przeszkadzają mieszkańcom. Zwrócili się do mnie mieszkańcy ul. Krańcowej, 
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którzy, jak zauważyli, że są lampy zawieszone w naszej okolicy, to też chcieliby żebyśmy na 

przyszły rok w planie znaleźli pieniążki na te ewentualne lampy. I jeszcze ostatnia sprawa 

podczas jednej z moich wizyt w bibliotece zauważyłam, że jeden schodek jest  

wyszczerbiony. Może jest to już naprawione, ale jeżeli nie, to prosiłabym, żeby to naprawić.    

 

Pan Sławomir Słupczyński:  Pan, który odwiedził Panią Barbarę w sprawie lamp i był 

również u mnie. Ta modernizacja oświetlenia, która została wykonana na tej ulicy pozwolił 

nam w przyszłości bezproblemowo dowiesić dodatkowe lampy. W tym roku to na pewno nie 

jest możliwe, ale w roku przyszłym  jest taka szansa, bo samo dowieszenie lamp, to jest koszt 

jedynie ok. 500 zł. Wytłumaczyłem również Panu, że te gałęzie, dlatego zasłaniają ta drogę, 

bo jest to skutek ulewy, która miała miejsce. Ten rząd ma być w najbliższym tygodniu 

wycięty. Jeżeli nie zrobi tego Pan Kędziora, to zrobią to nasi pracownicy. Natomiast, jeżeli 

chodzi o lampy przy ul. Kranowej to nie ma szans na to w przyszłym roku, gdyż na przyszły 

rok mamy już ustalony plan doświetlenia gminy. Możemy o tym pomyśleć w roku 2017.  

 

Przewodniczący Rady: Każdy z radnym ma zgłoszenia dotyczące doświetlenia 

miejscowości. My mamy świadomość, że tych lamp jest potrzeba i będzie ich przybywać,              

ale rzeczywiście jakaś kolejność zgłoszeń jest. Jak wiemy dodatkowe lampy w znacznym 

stopniu poprawiają bezpieczeństwo i dlatego też z uwagi na liczne w ostatnim czasie 

nieprzyjemne  sytuacje chcemy, aby w przyszłym roku  miejscowość Ryjewo była 

miejscowością w pełni monitorowaną.  

 

Radny Artur Orłowski: Zgłaszałem przed wakacjami potrzebę sprawdzenia i oznakowania 

hydrantów. Czy coś w tej sprawie zostało zrobione? 

 

Pani Dorota Cipkowska: Połowa terenu jest zweryfikowana, protokół jest przygotowywany. 

Druga połowa gminy będzie sprawdzona w tym miesiącu wówczas protokołem ostatecznym 

wskażemy miejsca, gdzie należy oznakować hydranty a gdzie  zaplombować. Te prace w tym 

miesiącu będą miały swój finał.  

 

Radny Roman Szaflik: Czy odbyły się już rozmowy z przewoźnikiem na temat wydłużenia 

trasy przejazdu autobusu PKS do Jarzębiny? 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Rozmawiałem z Panem Kierownikiem na ten temat. Musimy 

wystosować oficjalne pismo w tej sprawie, ale cała procedura ewentualnego wydłużenia trasy  

kursowania autobusu musi się firmie przede wszystkim opłacać. Po drugie to nie jest tak, że 

zmiana taka jest możliwa z dnia na dzień. PKS może zmieniać rozkłady jazdy raz na kwartał, 

bo każda zmiana musi być uzgodniona z Urzędem Marszałkowskim, który wydaje decyzje. Z 

wstępnym informacji wiem, że szanse są raczej znikome. Powstaje plan transportu 

powiatowego, który będzie polegał na ty, że odpowiedzialność będzie spoczywać na 

Staroście.  Starosta zgodnie z tym planem chce zabezpieczy transport na terenie powiatu w 

minimalnym stopniu, co dla nas jest nie do przyjęcia. Dlatego też przygotowujemy nasz 

gminnym plan transportowy i chcemy w nim zawrzeć wszystkie potrzeby, jakie dotyczą 

naszych mieszkańców. 
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Ad.12. Wolne wnioski i informacje.  

 

Pani Krystyna Dominik - Sołtys Rudnik: Chciałam również zwrócić uwagę na temat 

konieczności dowieszenia jednej lampy w Rudnikach przy drodze z płyt yomb, bo po 

festiwalu, który odbył się w tym roku w naszej miejscowości można było zauważyć jak 

trudno jest przyjezdnym dotrzeć w odpowiednie miejsce.   

 

Pan Sławomir Słupczyński: Możemy zaryzykować i w miejscach gdzie trudno doprowadzić 

tradycyjna lampę, dostawić lampę hybrydową, która oczywiście nie jest taka wydajna jak 

normalna. Rozpatrzymy, jaka jest tam możliwość.  

 

Pani Krystyna Dominik: Co z mostkiem na Strudze Postolińskiej? 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Przygotowaliśmy już całą dokumentacje niezbędną do 

wykonania tego remontu. Jesteśmy na etapie wyłonienia wykonawcy. Koszt naprawy to 60 

tyś. złotych. 

 

Przewodniczący Rady:  Chciałbym w imieniu organizatorów zaprosić Państwa na XV 

dożynki powiatowe, które odbędą się, w Rodowie w gminie Prabuty 6 września od godz. 13. 

Natomiast  9 września Sołtys Ryjewa zapraszamy na zebranie wiejskie, które odbędzie się                

o godzinie 17 w sali Gminnego Ośrodka Kultury. 

 

Ad.13. Zakończenie obrad.  

 

Wobec wyczerpania tematyki obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady IX 

sesji Rady Gminy Ryjewo. 

 

 

                                                                                                         Przewodniczący 
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                                                                                                         Kazimierz Zima 
 


